
� Rondom het huis staat een biowand. FOTO•S CAMILE SCHELSTRAETE� Aan de woonkamer grenst een kas.

Te koop, huis van de toekomst

Wout Bareman
Terneuzen

Het Zeeuwse advocatenkantoor
Adriaanse van der Weel keert te-
rug naar waar het in 1977 in
Zeeuws-Vlaanderen begon: een
pand aan de Herengracht in Ter-
neuzen.

Het hoofdkantoor staat sinds
de oprichting in Middelburg.
René de Groot, al 28 jaar in
dienst bij Adriaanse van der
Weel waarvan de eerste 20 jaar in
Terneuzen, gaat het kantoor lei-
den. De afgelopen jaren zette hij
een vestiging in Rotterdam op.
Hij is gespecialiseerd in milieude-
licten en arbeidsongevallen,
maar adviseert ook bedrijven die
zich in het buitenland willen ves-

tigen. De Groot: ŒHet is bijzon-
der om te zien hoe onderne-
mend Zeeuwse bedrijven in het
buitenland zijn. Ik vind het ont-
zettend leuk om als advocaat een

steentje bij te dragen aan die
VOC-mentaliteit.Ž

Adriaanse van der Weel ver-
huisde begin deze maand van

het Poortgebouw op de Axelse-
dam naar een monumentaal
pand op een steenworp afstand
op de Herengracht.

De ruimten in het Poortge-
bouw worden overgenomen door
Justion Advocaten uit Middel-
burg. Justion heeft ook een vesti-
ging in Rotterdam. Saillant de-
tail: de zes advocaten en juridisch
medewerkster die voor Justion
vooral vanuit Terneuzen gaan
opereren, komen over van
Adriaanse en van der Weel.

In Middelburg verhuist Justion
naar een paar panden verderop
aan Park Veldzigt. Daar worden
vanwege de verdere uitbreiding
van de personeelssterkte twee
verdiepingen van een kantoor-
prand in gebruik genomen.

Wout Bareman
Terneuzen

PostNL haalt brievenbussen weg,
de banken centraliseren hun pin-
automaten en zo verdwijnen er
steeds meer voorzieningen uit de
kernen en dorpen. Het CDA in de
gemeenteraad van Terneuzen
vindt dat B en W daartegen in ac-
tie moeten komen door mert de
dienstverleners om de tafel te
gaan zitten.

Fractievoorzitter Ronald Lip-
pens van het CDA: ŒBlijkbaar zijn
banken, postagentschappen en an-
dere dienstverlenende bedrijven
die zij groot zijn geworden door

hun rol in de samenleving. Nu is
het kennelijk normaal dat een in-
woner tien tot twintig kilometer
moet reizen om gebruik te kun-
nen maken van bancaire en post-
dienstverlening. Dit kan echt
niet.Ž

Volgens Lippens ligt er een
mooie taak voor de gemeente om
de partijen - in het belang van de
burger - bij elkaar te brengen. Con-
creet: via bemiddeling moet er-
voor gezorgd worden dat in elk ge-
val de basisvoorzieningen in iede-
re kern is stand worden gehou-
den. Wethouder Frank Deij zag
dat niet direct als een gemeente-
taak, maar gaat toch aan de slag.

Duurzaam en energieneutraal bouwproject in Schoondijke is afgerond

Sophie Stockman

Het schooltje uit 1950 is in vier jaar
tijd gerenoveerd en verbouwd tot
een duurzame, milieuvriendelijke

woning. Zo zijn er zonnepanelen, warmte-
terugwinningventilatie en een warmte-
pomp geplaatst. De kopers kunnen zelfs
nog kiezen of het een energiezuinige of
een energieproducerende woning
wordt. Bij de laatste optie krijg je nooit
meer een energierekening.

Marijn Smits uit Den Bosch is de ini-
tiatiefnemer van het ambitieuze Eko
Zonnehuis. Hij verbouwde de school sa-
men met zijn zoon Roel en een heel
team van specialisten op het gebied van
bouw, techniek, duurzaamheid en finan-
ciën. Het resultaat is een aangename en
lichte ruimte. Er zijn bewust veel dakra-
men, een houtkachel en een kas die is
vastgebouwd aan de woning. Die kas
zorgt voor warmte in de rest van het huis.
Vanuit de woonkamer heb je een haast

sprookjesachtig zicht: er groeien druiven en
er fladderen vlinders rond. Rond het huis
staat een biowand, een natuurlijke afschei-
ding waar vogels graag vertoeven. ŒMaar het
meeste wat is gedaan, zie je nietŽ, zegt Smits.
Zoals de milieuvriendelijke leemstuc die op
de muren is gebruikt, de isolatie met twintig
centimeter grijs piepschuim (EPS) dat groten-
deels gerecycled is en de accoyahouten deu-
ren met driedubbel isolatieglas. ŒAccoya
groeit in vijfentwintig jaar en gaat vijftig jaar
meeŽ, legt Smits uit. Duurzamer kan bijna
niet. De koper kan nog beslissen over de
kleur van muren, ramen en deuren. Overal
ligt vloerverwarming die voor elke kamer
apart op afstand is te bedienen.

Aanvankelijk had Marijn er zelf willen wo-
nen met zijn vrouw. ŒMaar vanwege de ar-
beidsmarkt in de gezondheidszorg blijven
we in Den BoschŽ, zegt hij met enige spijt.
Naast het renoveren van het karakteristieke
gebouw, had Smits vier jaar geleden een
tweede missie. Met een nieuwbouwgedeelte
naast de school wilde hij aantonen dat het
mogelijk is voor starters om duurzaam en
energieneutraal te bouwen, voor een ton.
Die missie is geslaagd: het kan. Met hulp van
het grijze isolatiepiepschuim en veel ge-
bruik van tweedehands hout. ŒHet idee is

om deze woningen uiteindelijk in een fa-
briek te laten maken. Dit is het huis van

de toekomst.Ž

� INFO: Het Eko Zonnehuis aan de Prin-
ses Irenestraat in Schoondijke staat

te koop voor 339.000 euro. Meer in-
formatie via ekozonnehuis.nl.

Advocatenkantoor
Adriaanse van der
Weel maakt plaats
voor Justion in
Poortgebouw

Advocaten wisselen stuivertje

Marijn Smits heeft in
20 centimeter grijs
piepschuim (EPS) de
ideale isolatie gevon-
den.

Meer inzet behoud
van voorzieningen

De voormalige
kleuterschool in
Schoondijke is
omgetoverd tot een
Eko Zonnehuis . En
het is te koop.
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